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89-400 S?lno Krajeńskie

Sępólno Krajeńskie, dnia 30 stycznia 2025 r.

OR.OO03.3.2025

Pan

Waldemar Stupałkowski
Burmistrz Sępólna Krajeńskiego

Zgodnie z art. 24 ust. 6 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym
(t.j. Dz.U. z 2024 r. poz. 1465 ze zm.) przekazuję interpelację złożoną podczas obrad
sesji Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim w dniu 29 stycznia 2025 r. przez radnego
Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim Pana Roberta Czerechowskiego w sprawie
zagospodarowania plaży nad Jeziorem Sępoleńskim, zwanej jako ,,Mara-Szpic".
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Sępólno Krajeńskie,
29.01.2025 r.

Robert Czerechowski

Radny Rady Miejskiej
w S«ępólnie Krajeńskim
ul. T. Kościuszki 11

89-400 Sępólno Krajeńskie
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Szanowny Pan
mgr inż. Waldemar Stupałkowski
Burmistrz :%pólna Krajeńskiego

ul. T. Kościuszki 11

89-400 Sępólno Krajeńskie

INTERPELACJA

Szanowny Panie Burmistrzu,

Zwracam się z interpelacją dotyczącą tego, czy możliwe jest zagospodarowanie plaży
nad Jeziorem Sępoleńskim, znanej jako "Mara-Szpic", jednego z przystanków na trasie pieszo-
rowerowej wokół jeziora, z uwzględnieniem minimalnej ingerencji w środowisko naturalne
i krajobraz? Celem tej inwestycji byłaby poprawa dostępności tego pięknego miejsca,
zapewnienie bezpieczeństwa odwiedzającym oraz ochrony terenu leśnego i krajobrazu, w
którym znajduje się plaża. Oczywiste jest, że należy uzyskać odpowiednie zgody oraz
zaplanować szczegóły realizacji, w tym stosowanie rozwiązań zgodnych z wymogami terenu
oznaczonego jako las, ochrony środowiska i przepisami dotyczącymi Krajeńskiego Parku
Krajobrazowego.

Plaża ,,Mara" jest popularna wśród wędkarzy i miłośników kąpieli. Może warto byłoby
wyjść naprzeciw i stworzyc zadaszoną wiatę z miejscem na ognisko z prawdziwego zdarzenia.
To nie tajemnica, że ogniska tam płoną, a stworzenie ,ucywilizowanego" miejsca nie byłoby
zac%tą do rozpalania ogniska w pobliżu lasu, ale profilaktyką przeciwdziałania dewastacji.
Wszystkie nowe elementy małej arehitektury powinny być utrzymane w naturalnym stylu, tak
aby nie ingerowały nadmiernie w krajobraz i nie zdominowały otaczającej przyrody. Aby
poprawić dostępność do plaży, należy wzmocnić i zabezpieczyć stromy odcinek leśnej ścieżki,
np. poprzez zastosowanie stopni, barier lub siatek zabezpieczających w miejscach o większym
nachyleniu. Szczególnie po obfitych opadach ścieżka nie nadaje się do użytku. Oczywiście,
ze?jście powiru'io by«5 dostosowane do przepisów dotycz4cych ochrony środowiska oraz lasów,
jak wspominał kiedyś pan kierownik referatu gospodarki. Ze względu na bezpieczeństwo



użytkowników, warto pomyśleć o delikatnym oświetleniu LED, które %dzie miało minimalny
WPłYW na ekosystem, ale pozwoli ,,widzieć wie;ce3?. Przykładem może być oswietlenie EkO-
Bazy.

Proponuję podjęeie działań w eelu stworzenia bezpieeznego, estetycznego
i funkcjonalnego miejsea wypoczynku nad Jeziorem Sępoleńskim, które będzie sprzyjało
zarówno turystyce, jak i ochronie środowiska. Dzięki odpowiedniemu zagospodarowaniu plaży
"Mara-Szpic" oraz poprawie dostępu do niej, będziemy mogli zaoferować mieszkańcom
i turystom wyjątkowe miejsce do relaksu, zachowując przy tym dbałość o nasze naturalne
dziedzictwo.

Proszę o rozważenie tej propozycji, jako przyczynku do dyskusji, bowiem sposobów na
finansowanie i zagospodarowanie tego miejsca może być wiele, jak np. współpraca z KPK, ezy
pozyskanie środków zewnętrznyeh w cclu realizacji kolejnego Eko-Przystanku.

Z poważaniem.

Robert Czerechowski
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